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Miljö- och hälsoskyddsnämnden PROTOKOLL 7/2015 

  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 25 augusti 2015 kl 17.05 – 18.30 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat Torsdagen den 3 september 2015 

  

 

Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Måns Lönnroth (S) §§ 1-12 

Roger Orwén (MP)  

Rikard Warlenius (V) 

Lars Jilmstad (M)  

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

   

 
Tjänstgörande ersättare: 

Ellinor Rindevall (S) för Mattias Vepsä (S) 

Jonas Svanfeldt (S) §§ 13-22 för Måns Lönnroth (S) 

John Myhrman (M)  för Christoffer Järkeborn (M) 

Ola J Hedin (FP) för Joar Forssell (FP) 

 

 
Ersättare: 

Jonas Svanfeldt (S) § 12 

Annika Ödebrink (S) 

Linnéa Joandi (MP) 

Maria Sävström (MP) 

Cecilia Berggren (V) 

Martin Levanto (M) 

Märta Martin Åkesson (C) 

Ulrika Hoff (KD) 

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Peter Brådenmark, Per Enarsson, 

Monika Gerdhem, Örjan Lönngren, Lena Mittal, Juha Salonsaari, Daniel 

Selin, Jan-Ulric Sjögren, Maria Svanholm, Emily Tjäder och 

personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-17, 20-22 samt 

borgarrådssekreteraren Ida Mohlander. 
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 § 1 
Närvarorätt 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att medge närvarorätt vid 

dagens sammanträde till Peter Brådenmark, Luis Lopez, Örjan 

Lönngren, Juha Salonsaari och Jan-Ulric Sjögren. 

 

 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C) att tillsammans med ordföranden Katarina Luhr (MP) 

justera dagens protokoll.  

 

Justering sker torsdagen den 3 september 2015. 

 

 

 § 3 
Anmälan av föregående protokoll 
 

Protokoll 6/2015 från miljö- och hälsoskyddsnämndens 

sammanträde den 16 juni 2015 anmäls. 

 

 

 § 4 
Anmälan av inkomna skrivelser till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
 

Inkomna skrivelser m.m. till miljö- och hälsoskyddsnämnden enligt 

förteckningar från den 13 augusti och den 25 augusti 2015 anmäls. 

 

 

 § 5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen 
 
Beslut  

1  Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner redovisningen av 

delegationsbeslut fattade inom miljöförvaltningen från och 

med den 23 maj 2015 till och med den 31 juli 2015.  

 
Handlingar i ärendet  

Lista över delegationsbeslut ur ECOS för delegationsperioden 

2015-05-23 – 2015-07-31.  
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 § 6 
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 
 

Protokoll 5/2015 från miljö- och hälsoskyddsnämndens och 

fastighetsnämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågors 

sammanträde den 25 maj 2015 anmäls. 

 

 

 § 7 
Fullföljande av överklagande till mark- och 
miljödomstolen i ärende dnr 2013-4950 gällande beslut 
om timavgift för tillsyn enligt miljöbalken 
Dnr 2013-4950 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att yrka att mark- 

och miljödomstolen, med ändring av länsstyrelsens beslut, 

ska fastställa miljö- och hälsoskyddsnämndens beslut 

2013-12-17 (Dnr 2013-004950) att av Brf 

Trädgårdsmästaren 3 ta ut en timavgift för tillsyn enligt 

miljöbalken om 15 680 kr.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att som grund för 

yrkandet hänvisa till vad som anförs i tjänsteutlåtandet. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 5 augusti 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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 § 8 
Överklagande av timavgift enligt miljöbalken, fastigheten 
Plomben 5 i Stockholm 
Remiss från länsstyrelsen (5051-161-2014) 
Dnr 2013-9034 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att yrka att 

länsstyrelsen ska avslå överklagandet och fastställa nämndens 

beslut den 1 december 2013. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att som grund för 

yrkandet hänvisa till vad som anförs under förvaltningens 

synpunkter i tjänsteutlåtandet. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 3 augusti 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 9 
Yttrande om förslag till ändringar i Livsmedelsverkets 
föreskrifter om dricksvatten avseende skydd av 
allmänhetens hälsa mot radioaktiva ämnen 
Remiss från Livsmedelsverket, dnr 2015/7219 
Dnr 2015-12286 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens yttrande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 
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paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 31 juli 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 10 
Samråd om depå till ny tunnelbana  
Remiss från förvaltningen för utbyggd tunnelbana, 
Stockholms läns landsting. Svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 2015-9565 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förvaltningarnas 

gemensamma förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att som svar på 

remissen ”Samråd om depå till ny tunnelbana” hänvisa till 

vad som sägs i stadsledningskontorets, 

exploateringskontorets, stadsbyggnadskontorets, 

miljöförvaltningens, trafikkontorets, Farsta 

stadsdelsförvaltnings, Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltnings och Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings 

gemensamma tjänsteutlåtande. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens, stadsledningskontorets, 

exploateringskontorets, stadsbyggnadskontorets, trafikkontorets, 

Farsta stadsdelsförvaltnings, Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltnings och Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings 

gemensamma tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2015. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 11 
Samråd om program för Tyngdpunkt Farsta 
Remiss från stadsbyggnadsnämnden,  
dnr SDp 2012-09102 
Dnr 2012-13952 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

förslaget till program under förutsättning att: 

a. Den publika byggnad som föreslås i anslutning till 

Ekparken ska inte ta befintlig parkmark i anspråk. 

b. Om campinghusområdet exploateras ska 

bebyggelsen begränsas till ett smalt band närmast 

Perstorpsvägen (mot Nynäsvägen) och utformas som 

en bullerskyddande skärm. 

c. Det ska göras en översiktlig dagvattenutredning för 

programmet. 

d. Det bör tas ett helhetsgrepp vad gäller modernisering 

av energiförsörjningen inom hela programområdet. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

paragrafen omedelbart. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Lars Jilmstad m.fl. (M) enligt följande: 

 

Arbetet med tyngdpunkterna som pekas ut i översiktsplanen 

Promenadstaden kommer att innebära tillskapande av många 

tusen nya bostäder, vilket är av mycket stor betydelse för ett 

Stockholm som väntas vara en miljonstad redan 2022. Det 

planeringsarbete som utförs på stadsbyggnadskontoret är 

således av grundläggande betydelse för stadens tillväxt. 

 

På en viktig punkt ska inte detta arbete stå som modell för 

arbetet med övriga tyngdpunkter. Programarbetet har nu 

pågått i över tre år. Det måste helt enkelt vara kortare tid 

mellan idé och handling när det gäller arbetet med 

tyngdpunkterna, liksom en tidigare och högre 

konkretionsgrad avseende antalet tillkommande bebyggelse. 

 

Vi vill därför särskilt betona vikten av att resultatet av denna 

planering snarast möjligt konkretiseras och ges tydliga 

målsättningar avseende innehåll med siffror för antal bostäder 

och arbetsplatser. Det är viktigt att inte fastna i alltför långa 

ledtider och utdragna diskussioner om visioner. Det är särskilt 

viktigt att även arbeten utanför stadsbyggnadsfrågorna 

omhändertas. 

 

 

 § 12 
Remiss av betänkandet Skatt på användning av 
dubbdäck i tätort? (SOU 2015:27)  
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2015-8701 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förvaltningarnas 

gemensamma förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens och trafikkontorets gemensamma 

tjänsteutlåtande från den 11 augusti 2015. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S), Rikard Warlenius (V) och Lars Jilmstad 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Ola J Hedin (FP) 

föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att delvis 

godkänna kontorets förslag till beslut. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att därutöver 

anföra: 

 

Alliansregeringen beslutade på initiativ av dåvarande 

miljöminister Lena Ek (C) att tillsätta en utredning om 

hur dubbdäcksanvändning kan minska och luftkvaliteten i 

städer bli bättre. Denna utredning har nu presenterats 

med slutsatsen att en skatt på dubbdäck är den mest 

effektivta åtgärden.  

 

Trots detta föreslår inte utredningen ett införande av skatt 

på dubbdäck. Det är uppenbart att den rödgröna 

regeringen inte kan komma överens i frågan. Trots stor 

enighet i Stockholm vägar den socialdemokratisk ledda 

regeringen agera i denna angelägna fråga för 

stockholmarnas hälsa. Vi är oroade och besvikna över att 

det saknas intresse från nationell nivå att hantera 

luftkvaliteten i Stockholms stad och menar att 

Stockholms stad bör uppvakta regeringen för att få 

tillstånd en skatt på dubbdäck.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Katarina Luhr m.fl. 

(MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Rikard Warlenius (V) och 

Lars Jilmstad m.fl. (M). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Ola J Hedin (FP) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
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 § 13 
Förslag till svensk tillämpning av nära-
nollenergibyggnader 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2015-10421 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna och 

överlämna tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

paragrafen omedelbart. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 30 juni 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 14 
Remiss av Promemoria: Investeringsstöd för anordnande 
av nya bostäder och bostäder för studerande  
(Ds 2015:35) 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2015-11382 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna och 

överlämna miljöförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2015. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 15 
Motion (2015:20) om bevarande av Bromma flygplats 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2015-8646  

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna och 

överlämna miljöförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Ola J Hedin (FP) föreslår att nämnden beslutar enligt 

följande: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

motionen. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att 

miljöförvaltningen omedelbart avbryter arbetet med 

planering för framtida bostadsexploatering av Bromma 

flygplats. 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att därutöver 

anföra: 

 

Bromma flygplats är av stor betydelse för såväl 

Stockholms stad som för hela landets utveckling. En 

majoritet av alla resor till och från Bromma flygplats är 
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affärsrelaterade och beräkningar av Handelshögskolan i 

Jönköping och teknikkonsultföretaget WSP visar på att 

omkring 24 000 jobb är direkt hotade om flygplatsen läggs 

ned. Därutöver riskerar staden att få betala dyra skadestånd 

om avtalet sägs upp i förtid. 

 

Vänstermajoriteten har, i strid med socialdemokraternas 

besked före valet, i sin majoritetsplattform aviserat att 

flygtrafiken på Bromma flygplats ska upphöra senast 2022, 

till skillnad från det nuvarande avtalet som löper till 2038. 

Frågan ska nu utredas av regeringens förhandlingsperson 

och resultatet ska vara klart i oktober 2016. Regeringens 

samordnare säger själv att han ser det som osannolikt att 

avtalet kommer att sägas upp i förtid eftersom en 

nedläggning av flygplatsen förutsätter att flygtrafiken kan 

flyttas över till Arlanda, något som inte är möjligt idag på 

grund av kapacitetsbrist. Att öka kapaciteten på Arlanda är 

förvisso ingen omöjlighet men samtidigt är det ingenting 

som löses i en handvändning utan det tar många år.  

 

Ett litet land med en starkt exportorienterad ekonomi har 

stora behov av snabba och smidiga transporter och i flera 

internationella jämförelser har bristfälliga flygförbindelser 

framhållits som en av Stockholmsregionens stora brister. 

Den som värnar Stockholmsregionens framtidsutsikter kan 

därför inte inrikta sin politik på att minska möjligheten till 

transporter. I stället för att minska transporter som sådana 

måste fokus istället vara att minska miljöpåverkan från 

transporter. Teknikutvecklingen gör det möjligt att 

trafikera Bromma flygplats med allt tystare och 

bränslesnålare flygplan. Miljökraven för flyget har 

successivt skärpts och det finns anledning att fortsatt 

skärpa miljökraven för att stimulera teknikutvecklingen 

inom flygsektorn. Att minska flygets miljöpåverkan är en 

reell och angelägen utmaning som regeringen och 

vänstermajoriteten bör anta i stället för att driva frågan om 

att lägga ned Bromma flygplats.  

 

Frågan om att lägga ner Bromma flygplats har från början 

till slut präglats av odemokratiska beslut. Regeringen valde 

att tillsätta den särskilda samordnaren trots att en majoritet 

i riksdagen är emot en nedläggning av Bromma flygplats. I 

dagarna meddelade den politiska ledningen i Stockholms 

stad att man nu föregår regeringens utredning och att man 

redan tillsatt en grupp som påbörjat planeringen av den nya 

stadsdelen på Bromma flygfält. Till detta ska adderas att en 

absolut majoritet av stockholmarna är för bevarandet av 

Bromma flygplats och att de boende i Bromma är de som 
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är allra mest positiva till flygplatsens fortsatta existens. 

Inte bara är detta djupt odemokratiskt, det är också slöseri 

med stockholmarnas skattepengar.  

 

Vi kräver att de rödgröna partierna i Stockholm och i 

regeringen respekterar riksdagens majoritet och en bred 

opinion och tar sitt ansvar för jobb och tillväxt i Stockholm 

och Sverige. De har några månader efter valet tvingats att 

backa från byggstoppet av Förbifart Stockholm. Det är 

onekligen ironiskt att vänstermajoriteten, samma vecka 

som byggandet av Förbifarten återupptogs, tog ett annat 

steg för att hota jobb och tillväxt i Stockholm genom 

förhandlingar om Bromma flygplats. Vi kräver att även det 

rödgröna hotet mot Bromma flygplats avvärjs. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Katarina Luhr m.fl. 

(MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Ola J Hedin (FP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag till beslut från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Ola J 

Hedin (FP). 

 

 

 § 16 
Inrättande av Älvsjöskogens naturreservat i Stockholms 
stad 
Dnr 2014-5901 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förslag från 

ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind 

m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V): 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningarnas 

gemensamma förslag.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att 

miljöförvaltningen ges i uppdrag att utreda inrättandet av ett 

naturreservat inom den östra delen av Älvsjöskogen. Syftet 

med utredningen är att relevanta delar av området blir 

naturreservat. 
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3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att därutöver anföra 

följande: 

 

Att den västra delen av Älvsjöskogen nu inrättas som ett 

naturreservat är i enlighet med Stockholms stads budget för 

2015.   

 

I en växande och allt tätare stad är tillgången till stadsnära 

natur avgörande för en ekologiskt och socialt hållbar 

stadsutveckling. Den föreslagna utredningen syftar till att 

relevanta delar av östra Älvsjöskogen blir naturreservat. Detta 

för att skapa stadsnära natur för boende i Hagsätra samt värna 

ekologiska och rekreativa värden. Utredningen ska även 

omfatta möjligheten att koppla samman västra och östra delen 

med en ekodukt.  

 

Gränsdragningen för utvidgningen av naturreservatet bör 

utformas så att den skapar ett attraktivt och tillgängligt möte 

mellan stad och natur samtidigt som de höga ekologiska 

värdena i skogen värnas. Omfattning av den östra delen av 

reservatet ska göras utifrån ett helhetsperspektiv om 

Hagsätras fortsatta utveckling där behovet av bostäder och 

framtida investeringar i infrastruktur ska ingå som en central 

planeringsförutsättning.  

 

Nämnden beslutar därför om att parallellt utreda hur staden 

ska möta naturreservatet på Hagsätrasidan. I uppdraget ska 

ingå att säkerställa en hög bostadsbyggnation i anslutning till 

Hagsätra samtidigt som värdefull naturmark säkerställs och 

införlivas i naturreservatet.  

 

I reservatsbestämmelser samt markanvisningsprocesser ska 

säkerställas att spårområdet kan nyttjas och utvecklas i 

framtiden. 

 

4 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens, exploateringskontorets och 

stadsbyggnadskontorets gemensamma tjänsteutlåtande från den 

17 augusti 2015. I tjänsteutlåtandet föreslås att nämnden beslutar: 

 

1 Föreslå för egen del att kommunfullmäktige inrättar 

Älvsjöskogens naturreservat med det syfte, de föreskrifter 

och den avgränsning som framgår av bilaga 1 och 2 till 

tjänsteutlåtandet, samt att kommunfullmäktige fastställer 
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skötselplanen i bilaga 3 till tjänsteutlåtandet som 

skötselplan för naturreservatet. 

2 Justera paragrafen omedelbart. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Ola J Hedin (FP) föreslår att nämnden beslutar enligt 

förvaltningarnas gemensamma förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Katarina Luhr m.fl. 

(MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Ola J Hedin (FP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

förvaltningarna gemensamma förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C) 

enligt följande: 

 

Det är mycket glädjande att det nu står klart att stora delar av 

Älvsjöskogen blir till ett naturreservat. Efter många 

decenniers påtryckningar från Centerpartiet hoppas vi nu att 

vänstermajoriteten inte ytterligare fördröjer ärendet. 

Motstridiga uppgifter i media angående vilka delar av 

Älvsjöskogen som ska omfattas har varit oroväckande. 

 

Centerpartiet är angeläget om att en förbindelse över 

stambanan mellan västra och östra sidan av Älvsjöskogen 

utreds som utlovat i förvaltningens utlåtande. En förbindelse, 

eller en så kallad ekodukt, skulle knyta ihop grönområdena på 

respektive sida och underlätta för människor att röra sig 

mellan områdena. Den skulle också underlätta spridningen för 

djur- och växtliv. Vi välkomnar stadens förvärv av den 

fastighet som innefattar Vårgårdadammen, en synnerligen 

värdefull plats som lekvatten för grodor. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Lars Jilmstad m.fl. (M) och Ola J 

Hedin (FP) enligt följande: 
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Det är positivt att vi nu kan gå vidare med att inrätta ett 

naturreservat i den västra delen av Älvsjöskogen, ett projekt 

som initierats av Alliansen. Det är också glädjande att 

Miljöpartiet i och med detta verkar backa från sitt vallöfte om 

att göra naturreservat även av den östra delen. Ett sådant 

beslut hade varit mycket olyckligt, då det skulle hota 

förlängningen av tunnelbanan från Hagsätra till Älvsjö. Den 

delen behövs för att skapa fler bostäder i Stockholm och delar 

av framtida intäkter från markförsäljningar behövs för 

finansiering av stadsdelens utveckling. I och med dagens 

beslut säkrar vi såväl värdefulla grönytor i staden, som 

tusentals framtida välbehövliga bostäder i Älvsjö. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag till beslut från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Ola J 

Hedin (FP). 

 

 

 § 17 
Avbryta projektet muddring för strandbad i 
Fagersjöviken – redovisning av åtgärder i Huddinge 
kommun 
Dnr 2014-7270 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

redovisning. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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 § 18 
Överdäckning av Värtabanan, Albano, kontrollprogram 
under byggtiden 
Dnr 2015-5420 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden förelägger Trafikverket att 

under byggtiden för överdäckningen av Värtabanan i 

Stockholm följa ”Kontrollprogram miljö, Intunnling av 

Värtabanan, Albano” daterat 150518. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 19 
Tvist om bullerisoleringsåtgärder för fastigheten 
Ekbacken 25, Lillängsgatan 4 
Dnr 2014-16549 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att Swedavia ska stå 

för hela arbetskostnaden för byte av fönster på fastigheten 

Ekbacken 25, i enlighet med fastighetsägarens yrkande, och 

för erbjuden materialkostnad om 199 205 kr.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att åberopa 

tjänsteutlåtandet som grund för beslutet. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att delge 

fastighetsägaren och Swedavia beslutet. 
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Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 20 
Motion om fiskmarknad vid Slussen 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2015-7468 

 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

motionen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 11 augusti 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Ola J Hedin (FP) föreslår att nämnden beslutar enligt 

följande: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

motionen. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att därutöver 

anföra: 

 

Idén om en fiskmarknad i Stockholm är inte ny. Historiskt 

sett har det exempelvis funnits en fiskmarknad vid Slussen, 
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dit fiskare från skärgården kom för att sälja sin fisk till 

stockholmarna. Sedan ett par år har ett försök med en 

fiskmarknad genomförts i Stockholm, en verksamhet som 

uppskattats mycket av både stockholmare och besökare. 

Olika framtida placeringar har diskuterats, och det är hög 

tid att nu finna en permanent lösning. 

 

Slussen är en av stadens viktigaste knutpunkter för gående, 

cyklister och kollektivtrafik. Nu ska Slussen byggas om till 

att också bli en av Stockholms mest attraktiva mötesplatser 

med parker, nöjen och kultur, restauranger och caféer. Vi 

ser i samband med detta goda möjligheter att etablera en 

permanent plats för en fiskmarknad i den nya handelsytan, 

med närproducerade råvaror och lokalt fångad fisk från till 

exempel Mälaren, Hjälmaren och Saltsjön. Det torde 

finnas goda förutsättningar för en kommersiell aktör att 

bedriva denna typ av verksamhet. Det är därför glädjande 

att miljöförvaltningen inte uttrycker några allvarliga tvivel 

inför att en permanent fiskmarknad skulle kunna etableras 

vid Nya Slussen. En sådan verksamhet ges fullt stöd i den 

lagakraftvunna detaljplanen.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Katarina Luhr m.fl. 

(MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Ola J Hedin (FP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag till beslut från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Ola J 

Hedin (FP). 

 

 

 § 21 
Uppdrag om underlag på de regeländringar eller 
regelförenklingar som behövs för ökad kraft i stadens 
klimatarbete. Inkommen skrivelse från Katarina Luhr m.fl. 
(MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 
Warlenius (V) 
Dnr 2015-13206 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar skrivelsen till 

miljöförvaltningen för beredning. 
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 § 22 
Förvaltningschefens information 
 

Förvaltningschefen Gunnar Söderholm informerar om att man är i 

slutfasen beträffande rekrytering av ny chef för avdelningen 

Verksamhetsstöd. 

 

Avdelningscheferna informerar om händelser som skett under 

sommaren inom sina respektive verksamhetsområden. 

 

Ola J Hedin (FP) tackar för sin tid i nämnden och framför ett 

särskilt tack till förvaltningen för deras kompetenta arbete. 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) tackar Ola J Hedin. 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Lena Mittal 

 


